

Katarzyna Popowa-Zydron [Bulgarie, Pologne]

Katarzyna Popowa-Zydron is an internationally acclaimed Polish pianist of Bulgarian origin. A former student of Alexander Jenner at the Hochschule für Musik und Darstellende Kunst in Vienna. Popowa-Zydron's repertoire includes compositions from the baroque to the contemporary, with emphasis on the works of Mozart, Beethoven, Schubert, Schumann, Chopin, Debussy, Bartok and others. She is known for premiering Polish modern music and has also performed as a chamber musician with renowned soloists and ensembles. Her concerts and recordings (for Accord Musidisc, CD Accord, Art Records, and Fryderyk Chopin Institute) have been enthusiastically received by critics and audiences. Katarzyna Popowa-Zydron is a professor at the Feliks Nowowiejski Academy of Music in Bydgoszcz, where she was also Head of the Piano Department. She frequently gives masterclasses and conducts seminars and courses for piano teachers. She has frequently been on juries, judging national and international competitions. She is President of the I. J. Paderewski Music Society in Bydgoszcz, the organizer of the Paderewski International Piano Competition and the Paderewski Piano Academy, one-of-a-kind summer courses in piano playing with a symphonic orchestra. Her pupils and students have won awards in numerous competitions. Among her former pupils are Krzysztof Herdzin, Rafal Blechacz, Pawel Wakarecy, Katarzyna Borek, Radoslaw Kurek, Michio Nishihara Toro, Michal Szymanowski, and others.

Katarzyna Popowa-Zydron [Bulgarie, Pologne]

Katarzyna Popowa-Zydron est une pianiste polonaise d'origine bulgare de renommée internationale. Ancien élève d'Alexander Jenner à la Hochschule für Musik und Darstellende Kunst à Vienne, le répertoire de Popowa-Zydron comprend des compositions allant du baroque au contemporain, en mettant l'accent sur les œuvres de Mozart, Beethoven, Schubert, Schumann, Chopin, Debussy, Bartok et d'autres. Elle est connue pour avoir créé de la musique contemporaine polonaise et s'est également produite en tant que chambriste avec des solistes et des ensembles renommés. Ses concerts et enregistrements (pour Accord Musidisc, CD Accord, Art Records et Fryderyk Chopin Institute) ont été accueillis avec enthousiasme par la critique internationale et le public. Katarzyna Popowa-Zydron est professeur à l'Académie de musique Feliks Nowowiejski de Bydgoszcz -Pologne, où elle dirige le département de piano. Elle donne fréquemment des masterclasses dans le monde et dirige des séminaires et des cours pour les professeurs de piano. Elle fait partie des jurys des grands concours internationaux comme le concours Frédéric Chopin Varsovie dont elle fut la Présidente lors de la précédente édition, Arthur Rubinstein de Tel Aviv, Fondation Chopin des Etats-Unis..... Elle est présidente de la Ignacy Jan Paderewski Music Society à Bydgoszcz, organisatrice du Concours international de piano Paderewski et de la Paderewski Piano Academy où des cours d'été ont lieu chaque année avec un orchestre symphonique. Ses élèves et étudiants ont remporté des prix dans de nombreux concours. Parmi ses anciens élèves figurent Krzysztof Herdzin, Rafal Blechacz, Pawel Wakarecy, Katarzyna Borek, Radoslaw Kurek, Michio Nishihara Toro, Michal Szymanowski et d'autres.